



## 職業安全及健康訓練中心 註冊安全主任之路

### 註冊為安全主任的資格為何？

根據《工廠及工業經營(安全主任及安全督導員)規例》(該規例)(第 59Z 章)第 5(1)及 5(2)條，任何人士如要符合資格註冊為安全主任，必須具有該規例附表三所列的資格。要註冊為建築地盤安全主任，必須符合附表所列資格 A、B、C 或 D 項；要註冊為船廠或貨櫃處理作業工場安全主任，則須符合附表所列資格 A、B 或 C 項。

然而，在緊接 2004 年 1 月 2 日(即該規例開始適用於貨櫃處理作業之日)之前已在貨櫃處理作業擔任全職安全主任的人士，即使不符合附表三所列資格，仍可根據該規例第 5(3)條，於該日之後的十二個月內向勞工處處長提出申請註冊。

### 我怎樣才可以申請成為註冊安全主任？

你應提交安全主任註冊申請書表格 1 (PDF)，作為申請註冊成為《工廠及工業經營(安全主任及安全督導員)規例》下的安全主任。該表格可直接交往位於新界荃灣眾安街 68 號城市中心 I 期 13 字樓的職業安全及健康訓練中心。詳情請參閱《[如何申請註冊為安全主任](#)》。

[http://www.labour.gov.hk/tc/faq/oshq8\\_whole.html](http://www.labour.gov.hk/tc/faq/oshq8_whole.html)

### 附表三

#### 註冊為安全主任的附表所列資格

- 屬職業安全及健康範疇的獲承認學位或研究院文憑，或相等學歷，以及不少於 1 年的有關經驗。
- 科學或工程學學位，或相等學歷，及屬職業安全及健康範疇的獲承認證明書、文憑或高級文憑，以及不少於 1 年的有關經驗。
- 屬職業安全及健康範疇的獲承認證明書、文憑或高級文憑，以及不少於 2 年的有關經驗，而其中 1 年經驗必須於考取上述學術資格後獲得。
- 獲承認的建築業安全證明書，以及不少於 2 年的有關經驗，而其中 1 年經驗必須於考取上述學術資格後獲得。

<http://www.labour.gov.hk/tc/osh/rso3rds.htm>

## Occupational Safety and Health Training Centre Route to be a Registered Safety Officer

### What qualifications are required for registration as a safety officer?

Pursuant to Regulations 5(1) and 5(2) of the Factories and Industrial Undertakings (Safety Officers and Safety Supervisors) Regulations (SOSSR), Chapter 59Z, to be qualified for registration as a safety officer, a person must possess the scheduled qualifications as specified in the [Third Schedule](#) of SOSSR. For registration as a safety officer for construction sites, scheduled qualification A,B, C or D is required while for registration as a safety officer for shipyards or container handling workplaces, scheduled qualification A,B or C is required.

However, pursuant to Regulation 5(3) of the SOSSR, a person without a scheduled qualification but serving as a full time safety officer in the container handling industry immediately before 2 January 2004 (the date from which the SOSSR applies to the container handling industry) can also apply to the Commissioner for Labour for registration within the 12 months after that date.

### How do I apply to become a registered safety officer?

Application to become a registered safety officer under the Factories and Industrial Undertakings (Safety Officers and Safety Supervisors) Regulations should be made in [Form 1 \(PDF\)](#) and submitted to the Occupational Safety and Health Training Centre at 13/F., City Landmark I, 68 Chung On Street, Tsuen Wan, New Territories. For details, please refer to "[How to apply for registration as a Safety Officer](#)".

[http://www.labour.gov.hk/eng/faq/oshq8\\_whole.html](http://www.labour.gov.hk/eng/faq/oshq8_whole.html)

### Third Schedule

#### Scheduled Qualifications for Registration as a Safety Officer

- A recognized degree or post-graduate diploma in occupational safety and health, or equivalent, and relevant experience of not less than 1 year.
- A degree in Science or Engineering, or equivalent, and a recognized certificate, diploma or higher diploma in occupational safety and health, and relevant experience of not less than 1 year.
- A recognized certificate, diploma or higher diploma in occupational safety and health, and relevant experience of not less than 2 years, of which one year must be obtained after the academic qualification.
- A recognized certificate in construction safety and relevant experience of not less than 2 years, of which one year must be obtained after the academic qualification.

<http://www.labour.gov.hk/eng/osh/rso3rds.htm>